
Honorary Fellow – Citation 

Mr Andrew FUNG Hau-Chung 

 

Mr Andrew Fung has had a long and distinguished professional career, beginning with his 

graduation from the University of Hong Kong in 1981. His career path has been impressive, 

including posts such as Treasurer and Head of Capital Markets Asia for the Commonwealth 

Bank of Australia; Managing Director, Advisory Sales, Greater China for DBS Bank; and a 

number of high-level positions with Hang Seng Bank since 2006, culminating in his current post 

of General Manager and Head of Treasury & Investment. Mr Fung also became a Fellow of the 

Hong Kong Securities Institute in 2009.  

 

Recognition of his professional achievements has resulted in many opportunities for Mr Fung to 

serve the government, the financial profession, the universities, and public service organizations. 

The result is an impressive list of service that can only be briefly summarized here. Mr Fung is 

currently serving as a member of the Process Review Panel, Products Advisory Committee, and 

Leveraged Foreign Exchange Arbitration Panel for the Hong Kong Securities and Futures 

Commission. He has also been appointed to the Federation of Hong Kong Industries, the 

Business Facilitation Advisory Committee, and is currently a Director of the Hong Kong 

Mortgage Corporation Ltd. He served as a part-time member of the Central Policy Unit of the 

HKSAR Government for three years, in 2005, 2008 and 2009. He also served on the 

Commission on Strategic Development Committee on Economic Development and Economic 

Cooperation with the Mainland from 2005-2007.  

 

Mr Fung has been serving a number of distinguished professional associations in various 

capacities, including the Hong Kong Securities Institute, the Institute of Financial Planners of 

Hong Kong, the Hong Kong Trade Development Council Financial Services Advisory 

Committee, and the Treasury Market Association. He has also served as President of the Hong 

Kong Financial Markets Association.  

 

Mr Fung also has an impressive record of service in the higher education sector. He has been an 

advisor to a number of academic departments and programmes, including the Department of 



Finance of Hong Kong University of Science and Technology, as well as the Department of 

Management Sciences and Master of Arts in Quantitative Analysis programme of the City 

University of Hong Kong. Both Lingnan University and the University of Hong Kong have 

benefited from Mr Fung’s professional expertise as a member of their investment sub-

committees. Meanwhile, he served as a Council Member of Lingnan University from 2003-2009. 

The University is most grateful for his dedicated service to the Council during these years.   

 

Mr Fung currently serves as Chairman of The Community Chest Dress Special Day Organizing 

Committee. Opportunities such as this are especially gratifying, as they allow one to give back to 

the local community in meaningful ways.  

 

As a financial market participant, Mr Fung recognizes the importance of educating and 

rebuilding investors’ confidence, particularly that of small investors, after the minibond crisis 

and the 2008 financial tsunami.  

   

Mr Chairman, in recognition of Mr Fung’s extensive contributions to Lingnan and to the broader 

community through his outstanding record of public service, may I now present Mr Andrew 

Fung Hau-chung to you for the conferment of an honorary fellowship.  

 

English citation written and delivered by Prof Phyllis Mo Lai-lan 



榮譽院士贊辭 

馮孝忠先生 

 

馮孝忠先生自 1981 年畢業於香港大學後，便開展了漫長而出色的事業。他在事業旅途上

一直穩步上揚，曾任澳洲聯邦銀行司庫兼亞洲資本市場主管、星展銀行大中華區董事總經

理及銷售顧問，2006 年貣又擔任恆生銀行多個高級職位，目前為恆生銀行總經理兼財資

及投資業務主管，2009 年成為香港證券專業學會資深會員。 

 

社會各界對馮先生專業成就的認同，為他帶來不少服務香港政府、金融業、各大學及公共

服務機構的機會，在此僅能簡單介紹。馮先生現為證券及期貨事務監察委員會程序覆檢委

員會、產品諮詢委員會及槓桿式外匯交易仲裁小組成員。他亦獲委任為香港工業總會理事

及方便營商諮詢委員會成員，目前為香港按揭證券有限公司董事。馮先生又於 2005、

2008 及 2009 年三度受任香港特別行政區政府中央政策組非全職成員，2005-2007 年期間則

任經濟發展及與內地經濟合作策略發展委員會成員。 

 

馮先生先後任職多個專業人士學會，包括香港證券專業學會、香港財務策劃師學會、香港

貿易發展局金融服務業諮詢委員會及財資市場公會，又曾任香港金融市場協會主席。 

 

馮先生在高等教育界亦建樹良多，曾任多所大學的學系及課程顧問，包括香港科技大學財

務學系以及香港城市大學管理科學系和工商數量分析碩士課程。嶺南大學和香港大學亦受

惠於馮先生作為投資小組委員會成員的專業知識。馮先生於 2003-2009 年擔任嶺大校董會

成員；本校非常感激他過去數年來在校董會的全心服務。 

 

馮先生現任公益服飾日籌劃委員會主席，藉此機會回饋社會，別具意義。 

 

作為金融市場參與者，馮先生認為在雷曼迷債和 2008 年金融海嘯後，教育和重建投資者

(特別是小股民)的信心非常重要。   



主席先生，為表揚馮先生對嶺大以至社會大眾的卓越貢獻，本人謹恭請 閣下頒授榮譽院

士銜予馮孝忠先生。 

 

英文贊辭由巫麗蘭教授撰寫及宣讀 

 


